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کرمانشاه قطب تشخیص و درمان و 
»توریسم سلامت« در غرب کشور 

خواهد شد
ســپهرغرب، گروه خبر: وزیر بهداشت، درمان و 
آموزش پزشکی از تبدیل شــدن کرمانشاه به قطب 
تشــخیصی، درمانی و بازتوانی غرب کشور خبر داد 
و گفت: کرمانشــاه به قطب ارجــاع بیماران خاص 
تبدیل  توریســم سلامت  همچنین  و  و صعب العلاج 

می شود.
ســعید نمکی در حاشــیه افتتاح بیمارستان سوختگی 
گلستان کرمانشــاه در جمع اصحاب رسانه از تبدیل شدن 
کرمانشاه به قطب و مرکز تشخیصی، درمانی و بازتوانی غرب 

کشور خبر داد.
وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی به ظرفیت های 
خوب اســتان کرمانشــاه در حــوزه درمان اشــاره و اظهار 
کرد: قرار اســت کرمانشــاه به قطب ارجاع بیماران خاص و 

صعب العلاج و همچنین توریسم سلامت تبدیل شود.
وی از راه اندازی بیمارســتان جامع سرطان در کرمانشاه 
خبر داد و افزود: راه اندازی بیمارستان جامع سرطان با 120 
تخــت و بخش های رادیوتراپی، یکــی از اولویت های وزارت 

بهداشت برای تحقق این اهداف است.
نمکــی درخصــوص امکانــات و تجهیزات نخســتین 
بیمارستان سوختگی غرب کشور در کرمانشاه گفت: در این 
مرکز رسیدگی به بیماران سوختگی از نقطه صفر تا انتهای 

درمان، با تجهیزات و متخصصان کارآزموده انجام می شود.

رئیس پلیس فتای کرمانشاه عنوان کرد:
شناسایی عامل هتک حیثیت 

در شبکه های اجتماعی

ســپهرغرب، گروه خبر: رئیس پلیس فتای استان 
کرمانشــاه از شناسایی و دســتگیری عامل هتک 

حیثیت در شبکه اجتماعی اینستاگرام خبر داد.
به گزارش ســپهرغرب و به نقل از پایگاه خبری پلیس، 
ســرهنگ علی کریمی اظهار کرد: پس از شــکایت خانمی 
مبنی بر اینکه اشــخاصی ناشناس با چندین اکانت مختلف 
از طریق شبکه اجتماعی اینستاگرام اقدام به ارسال مطالب 
توهین آمیز و فحاشی علیه وی می کنند و این موضوع باعث 
هتک حیثیت و برهم خوردن آرامش روانی وی شده است، 
بررســی موضوع در دســتور کار کارشناسان پلیس فتا قرار 

گرفت.
وی ادامه داد: کارشناسان این پلیس پس از بررسی های 
به عمل آمده دریافتند تمــام اکانت های توهین کننده جعلی 

بوده و تماماً به یک فرد تعلق دارند.
رئیــس پلیس فتای اســتان کرمانشــاه تصریــح کرد: 
کارشناســان پلیس فتا با اقدامات فنی و تخصصی و پلیسی 
متهم که یک خانم بود را شناســایی و بــا هماهنگی مقام 

قضائی وی را احضار کردند.
وی گفت: این خانم در بازجویی های انجام شــده عنوان 
کرد که مدتی پیش با آقایی آشــنا و قصد ازدواج داشتم که 
وی پس از آشنایی با شاکی، از ازدواج با من صرف نظر کرد؛ 
از همیــن رو پیام های مذکور را از روی عصبانیت و ناراحتی 

برای او ارسال کردم.
ســرهنگ کریمی تصریــح کرد: فضای مجــازی محلی 
برای خالی کردن عصبانیت و انتقام گرفتن نیست، کاربران 
این فضا باید بدانند برابــر قانون هرگونه توهین و اهانت به 
دیگران جرم محسوب می شود و عواقب جبران ناپذیری برای 

فرد به همراه دارد.
این مقام انتظامی در پایان تأکید کرد: کاربران می توانند 
درصــورت مشــاهده موارد مشــکوک مراتــب را از طریق 
 www.cyberpolice.ir وب ســایت پلیس فتا به آدرس

گزارش کنند.

خبــر

نبود واحد های بسته بندی و فرآوری، سد راه توسعه طلای سرخ 
در استان کرمانشاه

سپهرغرب، گروه خبر: استان کرمانشاه 
را درحالی خاستگاه زعفران می دانند که 
این  فرآوری  و  بسته بندی  واحد های  نبود 
محصول، به مشــکلی بزرگ تبدیل شده 

است.
برخی استان کرمانشاه را خاستگاه زعفران 
جهان می دانند که با وجود کیفیت و مرغوبیت 
بی نظیــر آن، چندان مورد توجه نبوده و برخی 
اســتان ها در کشــت و تولیــد از آن پیشــی 

گرفته اند.
هرچند برنامه جهاد کشاورزی استان توسعه 
کشت این محصول است، اما مشکلاتی ازجمله 
نبود واحد های بســته بندی و فرآوری، مانع از 
کسب سود کافی توسط کشــاورزان و معرفی 

این محصول استان به کشور و جهانیان می شود.
برای گیاه زعفران خواص دارویی بســیاری عنوان شده 
و از طرفــی عدم نیاز به انبارداری، انجــام مراحل مختلف 
کاشت، داشت و برداشت به صورت دستی و مصرف کم آب 
از دیگر امتیازات این طلای سرخ محسوب می شود. بنابراین 
می طلبد در راستای توسعه کشت این محصول به فرآوری و 

جلوگیری از خام فروشی آن بیش ازپیش توجه شود.
      توســعه 1000 هکتاری ســطح زیر کشت 

زعفران در 3 سال آینده
رئیس سازمان جهاد کشــاورزی استان کرمانشاه اظهار 
کرد: جهاد کشاورزی اســتان امسال 365 تنُ پیاز زعفران 

به صورت نیم بها بین کشاورزان توزیع کرد.

نوربخش حاتمی با بیان اینکه برداشــت زعفران از اوایل 
آبان ماه در مزارع اســتان آغاز شده است، عنوان کرد: سطح 
زیر کشت زعفران در گذشــته 180 هکتار بود که در یک 

برنامه سه ساله مقرر شده به یک هزار هکتار توسعه یابد.
      پیش بینی برداشــت 750 کیلوگرم زعفران 

خالص از مزارع استان کرمانشاه
معاون بهبود تولیدات گیاهی جهاد کشــاورزی اســتان 
کرمانشــاه نیز اظهار کرد: براســاس پیش بینی ها در سال 
زراعی جاری 750 کیلوگرم زعفران خالص از مزارع استان 

برداشت می شود.
افشین صفوی با اشــاره به اینکه سطح زیر کشت گیاه 
دارویی زعفران در استان کرمانشاه 300 هکتار است، گفت: 

115 هکتار آن در سال زراعی جاری زیر کشت 
رفته است.

وی عنــوان کرد: برای 115 هکتار امســال 
320 تنُ پیاز مرغوب زعفران به صورت رایگان 
بین کشــاورزان توزیع شــده و معادل همین 
میزان نیز مشــارکت و سرمایه خود کشاورزان 

بوده است.
صفوی با بیان اینکه بیشــترین ســطح زیر 
کشــت زعفران مربوط به شهرستان کرمانشاه 
اســت، گفت: در ســایر شهرســتان ها غیر از 
مناطق گرمســیری که شرایط مســاعد برای 
کشت زعفران وجود ندارد، این محصول کشت 

می شود.
معــاون بهبــود تولیــدات گیاهــی جهاد 
کشــاورزی استان کرمانشــاه از مردم کرمانشاه درخواست 
کرد که زعفران مورد نیاز خود را از محصولات استانی تهیه 
کنند و افزود: پیش بینی می شــود امســال 750 کیلوگرم 
زعفران خالص بسیار مرغوب از مزارع استان برداشت شود.

صفوی بیان کرد: زمان برداشــت زعفران در اســتان از 
یک هفته گذشته آغاز شده و به زمان اوج برداشت نزدیک 

می شویم که برداشت آن تا پایان آبان ماه ادامه دارد.
با توجه به اینکه کشــت زعفران در استان سابقه دیرینه 
دارد و کیفیت آن نیز نسبت به سایر مناطق بی نظیر است، 
می طلبد توجــه و برنامه ریزی ها برای افزایش ســطح زیر 
کشــت آن، معرفی به بازارهای داخلــی و خارجی و ایجاد 

واحد های بسته بندی و فرآوری افزایش یابد.

پنجرهاستانها
سرپل ذهاب، دو سال پس از زلزله

سالگرد زلزله 7.3 ریشتری سرپل ذهاب است. این شهر زخم های عمیقی از این حادثه برداشت، اما هنوز در میان مردم امید هست و نگاهشان 
تهی از نشاط نشده است؛ البته دردهای زلزله هنوز التیام نگرفته اند، یکی از این دردها کانکس نشینی است.

وزیر بهداشت عنوان کرد:

اجرای طرح جامع 
»هر خانه یک پایگاه سلامت« در کشور

ســپهرغرب، گروه خبر: وزیر بهداشت، 
درمان و آموزش پزشــکی از اجرای طرح 
جامع »هر خانه یک پایگاه ســلامت« در 

کشور خبر داد.
ســعید نمکی روز گذشــته در مراسم افتتاح 
بیمارســتان سوانح و سوختگی کرمانشاه با بیان 
اینکه مردم کشــور ایران آب دیده شرایط سخت 
هستند، اظهار کرد: در سیل فروردین ماه امسال 
با وجود اینکه بیش از 25 اســتان کشور درگیر 
بودند، اما در خدمات رســانی درنگ نشد و اجازه 
ندادیــم هیچ گونه اپیدمی )بیمــاری واگیر( در 

مناطق سیل زده به وجود بیاید.
وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی 
افزود: در زلزله و ســیل کرمانشــاه هم با وجود 
گســتردگی حادثه، اما خوشبختانه هیچ اپیدمی 
مشــاهده نشــد و این به عنوان یک افتخار برای 

کشور ما ثبت شد.
این مقام مســئول در ادامه به دستاوردهای 
عرصه نظام ســلامت در سال های پس از انقلاب 
اسلامی اشــاره کرد و گفت: در طول این دولت 
بــا طرح تحــول نظام ســلامت، رســیدگی به 
مناطق کمتر توســعه یافته، توسعه زیرساخت ها، 
کاهش پرداخت از جیب بیمار، گسیل نیروهای 
متخصص بــه مناطق محــروم و برطرف کردن 
بیماری هــای خــاص و صعب العلاج،  مشــکل 

تلاش های چشمگیری شده است.
نمکی خاطرنشــان کرد: طی این سال ها در 
اوج کســری منابع ســه درصد سهم جی دی پی 
را به بخش ســلامت اضافه کردیم که در تاریخ 

کشورهای منطقه بی سابقه بوده است.
وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی 
ادامه داد: امروز شاهد گسترش زیرساخت ها در 
مناطق کمتر برخوردار هستیم و در فاز دوم طرح 
تحول سلامت تلاش کردیم با تقدم پیشگیری بر 
درمان، درمان ســرپایی، بستری و رسیدگی به 

نقاط کمتر توسعه یافته را دنبال کنیم.
وی افزود: طرح کنترل فشار خون که یکی از 
طرح های موفق بود، در استان کرمانشاه به خوبی 
اجرا شد و همچنین برای دیابت و بهداشت روان 
برنامــه خاصی درنظر داریــم؛ همچنین طرحی 
برای جامع محور کردن بهداشــت سلامت را نیز 

در دستور کار داریم.
وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی از 
طرح جامع هر خانه یک پایگاه سلامت خبر داد 
و گفت: برای الکترونیکی کردن پرونده سلامت 
به عنــوان یکی از زیرســاخت ها ریل گذاری های 
بسیار مهمی انجام شد که این ریل محلی برای 
ورود پزشک خانواده خواهد شد؛ سیستم ارجاع 
و منطقی کــردن اقتصاد نیــز از گام های مؤثر 

خواهد بود.
نمکی خاطرنشان کرد: هر سال بیمه سلامت 
بین 30 تا 40 درصد افزایش هزینه داشــت، اما 
امســال با وجود اینکه به طور متوســط قیمت 
خدمت 16 درصد بالا رفته، توانستیم آن را 20 

درصد کاهش دهیم.
وی بیمارســتان سوختگی را هدیه زیبایی از 
مقام معظم رهبری به مردم کرمانشــاه و منطقه 
دانســت و افزود: تردید ندارم دل خوشــی رهبر 
رایحه ای خواهــد بود از عشــق و محبت برای 
منطقه، زمانی که ایشان با خبر شوند دلسوزی ها 

به ثمر نشسته است.

      توسعه بیمارستان امام رضا )ع( را 
با جدیت پیش می بریم

وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی با 
بیان اینکه بحث توســعه بیمارســتان امام رضا 
را بــا جدیت پیش خواهیم بــرد، اظهار کرد: ما 
می خواهیم کرمانشاه قطب پزشکی غرب کشور 

باشد و در همین راستا حرکت می کنیم.
این مقام مســئول ادامــه داد: درحال حاضر 
بهترین امکانات را به کرمانشاه گسیل می کنیم 
تا اینجــا به یک قطب بزرگ بهداشــتی تبدیل 

شود.
نمکــی خاطرنشــان کرد: این پتانســیل در 
کرمانشــاه وجود دارد و هم اکنون می بینیم که 
پزشــکان فرهیخته، پرســتاران حــاذق و کادر 
پیراپزشــکی در اینجا داریم؛ بنابراین می توانیم 
به عنوان یک قطب قدرتمند تشــخیص، درمانی 

و بازتوانی روی آن حساب کنیم.
وی گفت: این کار برای مردمان منطقه ای که 
به اینجا ارجاع می شــوند، خوب است؛ همچنین 
می تواند به عنوان یــک مرکز درآمدزایی منطقه 

برای جذب توریست سلامت باشد.
      کرمانشــاه قطب مهم توریست 

سلامت می شود
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی بیان 
کرد: بــا توجه به آب وهوای معتدل و نزدیکی به 
مرزهای کشور، می توانیم کرمانشاه را قطب مهم 
توریست ســلامت کنیم و در این راستا هر نوع 

امکاناتی که لازم باشد، مهیا می کنیم.
این مقام مســئول گفت: چــه دلیلی دارد با 
فاصلــه 20 کیلومتری تخت بیمارســتان اضافه 
کنیم و منابع کشور را هدر دهیم؟ الآن جاهایی 
داریم که ضریب اشــغال زیــر 20 درصد دارند 
که با فشار دوســتان و بی برنامگی ما در وزارت 
بهداشــت این کلونی های هزینه بر که دهان های 
باز برای جذب منابع ملی هســتند، ایجاد شده 
اســت و در هیچ جای دنیا این طور منابع ملی را 

دور نمی اندازند.
نمکی اظهار کرد: امســال وزارت بهداشت را 
با 20 هزار میلیارد تومان کسری تحویل گرفتم، 
10 هزار میلیارد تومان از بیمه تأمین اجتماعی 
طلب داشتیم، پنج هزار میلیارد تومان پول بیمه 
ســلامت عقب بود و پنج هزار میلیارد تومان هم 
شب عید برنامه وبودجه پول نداشت که بپردازد.

وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی 
افزود: ســه درصد داروی وارداتی کشور دوونیم 
برابر 97 درصد از تولیــدات داخلی ارز می برد، 
این میزان را کجا می برند و این ســهم بازار را از 

کجا پیدا کردند.
این مقام مســئول بیان کرد: چرا دارویی که 
یک ماه طول عمر مریض را نمی تواند اضافه کند، 
با هزار ترفند در فهرســت دارویی مملکت وارد 
می کنند؟ چرا بیمه  ها زمیــن خوردند، به خاطر 
این دکان هایی که باز کرده بودیم برای کســانی 

که روزبه روز پول روی پول می گذارند.
وی در بخــش دیگری از ســخنانش گفت: 
خدمت شــما نباید آلوده به سیاست شود؛ بدون 
توجه به آیین، مکتب و یا مخالف و موافق دولت 

بودن باید به مردم خدمت کنید.
ایــن مقام مســئول افزود: مــا به عنوان یک 
وزارتخانه کاملًا فنی و حرفه ای در تمام حوادث 

کنار مردم خواهیم بود.

صادرات و واردات 164 هزار تُن محصول توسط راه آهن لرستان
راه آهن  گروه خبر: مدیرکل  ســپهرغرب، 
لرستان با بیان اینکه امسال بیش از 53 هزار 
استان  این  راه آهن  ایســتگاه های  در  بار  تنُ 
تخلیه  شده است، گفت: همچنین در این مدت 
از ایستگاه های  بیش از 121 هزار تنُ محصول 

راه آهن لرستان صادر شده است.
رحمــت رحمت نــژاد با بیــان اینکــه محدوده 
جغرافیایــی لرســتان یکــی از حیاتی تریــن نقاط 
راه آهنی کشــور اســت، اظهــار کرد: بــا توجه به 
شــرایط جغرافیایی منطقه و عبــور قطار از مناطق 
صعب العبور، در ســال های گذشته شاهد توقف های 

زیادی در حمل ونقل ریلی استان بودیم.
وی با بیان اینکه برای حل مشکل طی برنامه ای 
6 ساله به دنبال رفع نقاط حادثه خیز بودیم، افزود: 
عملیات اجرایی حذف نقاط حادثه خیز از ســال 92 
آغاز شــد و موفق شــدیم این مناطق را در بیش از 
157 کیلومتر از مسیر راه آهنی لرستان حذف کنیم.

مدیرکل راه آهن لرستان بیان کرد: برای رفع این 
نواقص طی 6 ســال گذشــته بیش از 240 میلیارد 
تومان اعتبار صرف شده که هدف اصلی این اقدامات 
کاهش زمان توقف در مســیرهای ریلی استان بوده 

است.
رحمت نژاد با اشاره به اینکه در محدوده لرستان 
11 ایســتگاه راه آهن قرار دارد، تصریح کرد: به طور 
متوســط روزانه هشــت بار قطار از ایســتگاه های 
لرستان عبور و در این مکان ها متوقف می شوند که 
از ایــن تعداد دو قطــار آن محلی بوده و مخصوص 

لرستان است.
وی با بیان اینکه در راســتای نوسازی قطارهای 
محلی سال گذشــته یک قطار جدید با جدیدترین 
امکانات ممکن به سیستم ریلی لرستان اضافه  شده 
است، خاطرنشان کرد: جابه جایی با قطار برای مردم 
بسیار به صرفه بوده، به طوری  که مسافران می توانند 
مســیر دورود تا اندیمشــک را با پرداخت  پنج هزار 

تومان طی کنند.
مدیرکل راه آهن لرســتان با عنــوان کردن این 
موضوع که در هفت ماهه سپری شــده ســال بیش 
از 131 هزار مســافر از راه آهن لرســتان اســتفاده 
کرده اند، گفت: امیدواریم با کاهش توقف های مسیر 
راه آهن لرستان این آمار در آینده ای نزدیک افزایش 

پیدا کند.
رحمت نــژاد با بیــان اینکه برای نخســتین بار 
توانستیم که جابه جایی محصولات صادراتی استان 
را با راه آهن انجام دهیم، اظهار کرد: این محصولات 
شــامل محصولات پتروشیمی و کشــاورزی استان 

است.
وی با اشــاره به اینکه در هفت ماهه سپری شده 
سال بیش از 53 هزار تنُ بار در ایستگاه های راه آهن 
لرستان تخلیه  شده است، افزود: همچنین در همین 
مدت بیش از 121 هزار تنُ محصول از ایستگاه های 

راه آهن لرستان صادر شده است.


